
Zápis č. 5/2024 
 

ze zasedání Kontrolního výboru Zastupitelstva města Žďár nad Sázavou, které se 
uskutečnilo dne 7. 2. 2024 
Přítomni: MUDr. Jan Mokříš, PaedDr. Miloslava Brychtová, p. Josef Drdla, Ing. Tomáš 

Havlík, Ing. Rudolf Voráček, Ing. Jan Zástěra 
Nepřítomen: p. Jiří Bidmon 
Členové finančního výboru 
Hosté:  Ing. Martin Mrkos, ACCA, p. Jaroslav Hedvičák, p. Rostislav Dvořák, Ing. Jan 

Prokop, Bc. Jana Kotoučková, DiS. 
 
K prvnímu bodu zasedání se uskutečnilo společné jednání finančního a kontrolního výboru.  
Zahájeno: 17:05 
Skončeno: 19:00  
 
Program jednání: 
1. Nákup umělého kluziště (společné zasedání finančního a kontrolního výboru) 
2. Veřejné zakázky 
3. Diskuse, různé  

 
Předseda finančního výboru přivítal členy na společném zasedání. Bylo konstatováno, že 
finanční a kontrolní výbor jsou usnášeníschopné.  
 
1. Nákup umělého kluziště 
 
Členové obdrželi odpovědi na dotazy. Byl dán prostor k diskuzím, připomínkám. Z diskuse 
vyplývalo na základě předaných oponentních posudků, že na změně rozpisu rozpočtu nebylo 
nic protizákonného, bylo postupováno dle schválené směrnice. Byl vznesen návrh na úpravu 
směrnice v rozdělení schvalovacích kompetencí a vybrané investiční akce schvalovat 
zastupitelstvem města. Byly diskutovány návrhy na výše částek nebo procentní navýšení. 
Předseda finančního výboru navrhl toto téma zařadit na seminář zastupitelů. 
 
Usnesení č. 1/5/24 
Členové finančního a kontrolního výboru prověřili nákup umělého kluziště a na základě 
předložených informací konstatují, že bylo možné provádět změnu rozpisu rozpočtu při nově 
zařazené akci na základě RO č. 7/2023 a je v souladu se směrnicí č. 10/2022.  
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 1 
 
Usnesení č. 2/5/24 
Členové finančního a kontrolního výboru doporučují radě města změnu směrnice č. 10/2022 
k rozpisu rozpočtu, aby nově zařazené investiční akce nad 1,5 mil. Kč a změny již schválených 
investičních akcí o 1,5 mil. Kč nebo při navýšení akce o třicet a více procent schvalovalo 
zastupitelstvo města.  
Hlasování:  Pro 5           Proti 0         Zdržel se 0 
 
p. Filipenský - konstatoval, že odpověď na specifikaci jedinečnosti technologie kluziště 
nepovažuje za dostatečně vysvětlenou a požaduje zaslat dokument nebo další informace, 
které více specifikují unikátnost technologie a ověření, že touto technologií disponuje pouze 
firma vybraná přímým zadáním.  
Mgr. et. Mgr. Bc. Šimo – pro hlasování by požadovala vyjádření, že jiná firma by to 
nerealizovala za jinou, nižší cenu. 
 
Členové finančního a kontrolního výboru požadují zaslání upřesňující informace o specifikaci 
kluziště, která vedla k rozhodnutí o výjimce v postupu zadávání.  
 



 
2. Veřejné zakázky 
 
Předseda kontrolního výboru přivítal pracovníky odboru strategického rozvoje a investic a 
požádal o popsání procesu veřejných zakázek, přiblížení postupů dle směrnice.  
Bc. Kotoučková popsala rozdělení směrnice - úvodní ustanovení, vymezení pojmů, přiblížila 
jednotlivé kategorie veřejných zakázek malého rozsahu, které jsou charakterizované 
rozsahem hodnoty veřejné zakázky a ke každé kategorii popsala způsoby výběru, lhůty pro 
podání nabídek, povinnou dokumentaci, odpovědnou osobu k zadání a další podmínky. 
K jednotlivým kategoriím veřejných zakázek doplnil Ing. Prokop příklady realizovaných 
zakázek. Dále směrnice obsahuje ustanovení o výjimkách v postupech zadávání a přílohou 
směrnice jsou zpracované vzory dokumentů a smluv. 
Dotazy zazněly na dělení zakázek, kdy je povinnost dodržovat obecné principy zakázaného 
dělení zakázek; na postup, pokud se nepřihlásí dostatečný počet zájemců; podmínky pro 
zrušení zadávacího řízení; na povinnost příspěvkových organizací řídit se uvedenou směrnicí; 
na výjimky v postupech zadávání a jejich četnost; na kontrolní činnost odboru SRI a oddělení 
finanční kontroly a interního auditu. Dále se diskutoval rozsah zákona o zadávání veřejných 
zakázek a názory na jednoznačnost ustanovení, výklady a rozhodovací činnost Úřadu pro 
hospodářskou soutěž. 
 
Předseda poděkoval za poskytnuté informace k postupu zadávání veřejných zakázek. Tyto 
informace vzal kontrolní výbor na vědomí. 
 
3. Různé 

 
Předseda výboru předal členům aktuální informace zaslané ředitelem Základní školy Žďár nad 
Sázavou, Švermova 4 k soudním sporům školy.  
Termín příštího zasedání nebyl stanoven, členové výboru byli vyzváni k průběžnému zasílání 
podnětů, akcí ke kontrole. Byl vznesen podnět na činnost státní správy na úseku stavebního 
úřadu a odboru životního prostředí vzhledem k nedokončené stavbě ve Stržanově (posun 
stavby, neexistence zasakovací nádrže, špatně vysvahované pozemky pro odtok vody, 
nedořešena obnova zeleně), informace bude garantem výboru předána k projednání 
osadnímu výboru a odborům města.   
 
 
 
 
Ve Žďáře nad Sázavou 8. 2. 2024 
 
 
                                       MUDr. Jan Mokříš     
                        předseda kontrolního výboru  
 
Zapsala: Ing. Bořilová 
 


